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Náš Kýrnik
aj prostredníctvom nášho časopisu by som vás rada informova-
la o aktivitách, ktoré aktuálne riešime. 
Začiatkom kalendárneho roka nás nepríjemne zasiahla správa 
Úradu pre verejné obstarávanie o nutnosti zopakovania verej-
ných obstarávaní na výber dodávateľa pre projekty rekonštruk-
cie B pavilónu ZŠ a malého kultúrneho domu. Nakoľko Obec 
nemala možnosť odvolať sa voči rozhodnutiu úradu, z dôvodu 
úspory času sme si zvolili radšej možnosť vypísania novej súťa-
že k obom zákazkám. V súčasnosti prebiehajú už administrácie 
výsledkov týchto obstarávaní a dúfame, že sa čoskoro dostane-
me do fázy realizácie oboch projektov. Napriek tomu, že takéto 
sťažovanie čerpania riadne schválenej dotácie vnímame ako 

tvrdú nespravodlivosť, sme nútení prispôsobiť sa podmienkam 
schvaľovacieho orgánu a mrzí nás, že sa nedá presne odhadnúť 
termín, dokedy bude nutné pre verejnosť čiastočne obmedziť 
užívanie kultúrnych domov. 
Ďalšia schválená dotácia prostredníctvom MAS Cedron-Nitrava 
(rieši sa už taktiež 4 roky) bola konečne začiatkom roka zazmluv-
nená, víťazná firma mohla preto vo februári zahájiť stavebné práce 
na prestavbe pódia kultúrneho parku. Z vlastných prostriedkov 
sme sa rozhodli v kultúrnom parku zrealizovať aj prístav-
bu k jestvujúcemu bufetu, kde sa vybudujú dámske a pánske 
sociálne zariadenia. Verím tomu, že tohtoročný obecný deň 
(dňa 26. 7. 2025) budeme môcť zorganizovať už s vynoveným 
pódiom a funkčnými toaletami. Zároveň tu využívam príleži-
tosť, aby som vás už teraz pozvala na toto letné podujatie, kde v 
rámci programu našich najmenších zabaví interaktívnymi hra-
mi šašo Divadla Etudy; vo večernom programe vystúpi spevák 
Mafia Corner, maďarská speváčka Szandi a následne nás hitmi 
všetkých čias od 70. rokov až po súčasnosť roztancuje DJ Pepe 
v rámci najznámejšej tanečnej 
show TwentyFive Expres Party.   
V mesiaci február zakúpila sa-
mospráva nový traktor a v prí-
pade, že naša žiadosť o dotáciu 
podaná v rámci výzvy Environ-
mentálneho fondu bude kladne 
posúdená, vynaložené finančné 

prostriedky za traktor by nám 
mohli byť z dotácie refundova-
né. Aj tento rok sme podali na 
Nitriansky samosprávny kraj 
žiadosť o dotáciu na všeobec-
ný rozvoj obce (na zakúpenie 
nerezového kuchynského vy-
bavenia MKD) a taktiež žiadosť 
o dotáciu do envirofondu na 
príspevok za triedenie odpadu 
v r. 2024 (dosiahli sme 65,58 % 
vytriedenosť komunálneho od-
padu), za čo ďakujem všetkým 
domácnostiam, ktoré sa do se-

parovania zapojili, pričom sa nám však zvýšilo množstvo ko-
munálneho odpadu kvôli nadmernému množstvu odovzdané-
ho objemného odpadu obyvateľmi obce. 
Veríme, že naše snahy o získanie finančných príspevkov a do-
tácií budú úspešné, lebo tento kalendárny rok skrátil štát samo-
správam prísun podielových daní, čo pre našu obec znamená 
vyše 200.000-eurový výpadok na príjmoch, preto sa snažíme 
peniaze získavať aj formou dotácií a investovať ich čo najefek-
tívnejšie. V mesiaci marec sme napr. dobudovali cca 22 rokov 
nedokončené odvodnenie ulice Záhradná a v rámci náhradnej 
výsadby za odstránené choré tuje z ul. Hlavná vysadíme na túto 
najstaršiu ulicu obce vyše 60 ks nových okrasných červienok. 
V lete plánujeme zahájiť ďalšiu finančne nákladnú investíciu: 
opravu nebezpečne poškodených chodníkov Novozámockej a 
Nitrianskej ulice, nakoľko sa nám konečne podarilo získať od 
majiteľa pozemku pod chodníkom aspoň potrebný súhlas. 

Napriek tomu, že majitelia ochranného pásma rieky Nitra nám 
nedávno odstránili časť gaštanovej aleje, na ktorú sme boli v 
centre obce dlhé desaťročia pyšní, snažme sa, prosím, o zacho-
vanie poriadku v obci, chráňme náš spoločný majetok, preto-
že nové budovy a infraštruktúra sa získavajú čoraz ťažšie, ich 
údržba je stále nákladnejšia, pričom sa obciam neustále krá-
tia príjmy, preto sme odkázaní častokrát len na seba. Ďakujem 
preto každému, kto nám hocijakým spôsobom podá pomoc-
nú ruku, zúčastní sa dobrovoľnej brigády (ďakujem všetkým 
účastníkom brigády „Upracme si Slovensko“ dňa 5. apríla 2025) 
alebo len udržuje čistotu okolo vlastného domu, aby bolo pros-
tredie našej obce útulné a čisté. 

Ing. Judita Valašková
starostka obce

Milí čitatelia,



„VŠETKO, ČO POTREBUJEM VEDIEŤ, SOM SA NAUČIL 
V MATERSKEJ ŠKOLE“ je motto materskej školy vo Veľkom Kýre. 

Všetky učiteľky sa riadia týmto mottom 
a profesionálne realizujú edukačné ak-
tivity v rámci výchovno-vzdelávacieho 
procesu, kde sa deti rozvíjajú v oblasti 
kognitívnej, psychomotorickej a sociál-
no-emocionálnej.

Projekt UKF Nitra a MŠ 
V októbri 2024 sme boli zapojení do 
projektu Príprava budúcich učiteľov slo-
venského jazyka a slovenskej literatúry 
do edukačnej praxe na školách s vyu-
čovacím jazykom maďarským, ktorý sa 

realizoval v rámci výzvy z Plánu obnovy 
Pilotovanie zmien v príprave budúcich 
učiteľov slovenského jazyka v národ-
nostných školách. Projekt sa zameria-
val na edukáciu budúcich pedagógov v 
študijných programoch vyučovaných 
prevažne po maďarsky, s cieľom zefek-
tívniť výučbu slovenského jazyka v ná-
rodnostných školách a na inovovanie i 
vytvorenie nových metodických materi-
álov, ktoré budú využívané v rámci vy-
sokoškolských predmetov pre prípravu 
budúcich učiteľov predprimárneho a 
primárneho vzdelávania. 

Pani učiteľky z triedy Motýľov na vy-
sokej úrovni ukázali ako v aktivitách s 
deťmi aplikujú komunikáciu v štátnom 
jazyku. 

V rámci zamerania našej materskej 
školy na dopravnú výchovu sme v no-
vembri 2024 mali besedu s policajtkou  

a v decembri 2024 sa realizoval projekt 
Póla radí deťom. Keďže v oblasti preven-
cie platí, že na ňu nikdy nie je neskoro, ini-
ciovalo Okresné riaditeľstvo Policajného 
zboru v Nových Zámkoch preventívny 
projekt, ktorý je určený pre deti pred-
školského veku (5- až 6-ročné deti). Jeho 
úlohou bolo naučiť deti bezpečne sa 
správať v rizikových situáciách, pripraviť 
ich k zodpovednosti za svoje zdravie a 
svoje veci, poskytnúť i tejto vekovej ka-
tegórii informácie zamerané na zvyšova-
nie ich právneho a sociálneho vedomia. 

V tomto školskom roku sme sa prvýkrát 
zapojili do projektu BUBNOVAČKA, 
aby deti bolo lepšie počuť a vyšli sme do 
ulíc našej dediny. Hlavnou myšlienkou 
bubnovačky bolo informovať o význa-
me ochrany detí pred násilím. Bubnova-
nie symbolizuje hlas týraných detí, ktoré 
by mala spoločnosť počuť a ktorým by 
mala byť poskytnutá pomoc. Čím skôr 
sa deti naučia, že žiadna z foriem násilia 
nie je v poriadku a že existujú možnosti, 
ako ho riešiť, tým skôr dokážu v neskor-
šom veku požiadať o pomoc. 

Naša materská škola každoročne pro-
stredníctvom aktivít oslavuje Deň ma-
terských škôl, ktorý je 4. novembra. 
Z príležitosti 10. výročia vzniku Dňa 
materských škôl na Slovensku na od-
bornej konferencii  v Novom Smokovci 
s medzinárodnou účasťou pod názvom 
Materská škola je pre všetky deti dňa 

24. 10. 2024 bola ocenená zástupkyňa 
riaditeľa pre MŠ Bc. Andrea Lörincová 
za dlhoročnú prácu v oblasti predpri-
márneho vzdelávania a prínos podnetov 
pre všestranný rozvoj detí a spokojnosť 
rodičov. Vďaka vízii materskej školy, kto-
rú vedie, spolu so svojimi učiteľkami sa 
dostáva deťom kvalitná starostlivosť a 
vzdelávanie prostredníctvom inovova-
ných a aktivizujúcich metód v oblasti 
prevencie detskej obezity, zdravej školy, 
bezpečnosti, emocionálnej, environ-
mentálnej výchovy či regionálnych tra-
dícií, ktoré deťom poskytujú pevný zák-
lad pre život. Taktiež za lektorovanie na 
MPC v Nitre pre učiteľky Nitrianskeho 
kraja v programe Pracujeme s digitál-
nou hračkou Bee-Bot, ktorú využíva-
jú deti aj v materskej škole pri rozvoji 
digitálnej gramotnosti. Organizovanie 
workshopov pre učiteľky v oblasti mate-
matickej a predčitateľskej gramotnosti, 
ktoré zaraďujú hravou formou do vý-
chovno-vzdelávacieho procesu v našej 
materskej škole.

Počas celého školského roka si aktivi-
tami v rámci výchovno-vzdelávacieho 
procesu pri plnení Školského vzdeláva-
cieho programu pripomíname svetové 

Trieda Mravčeky                                                                                                                  
(Póla radí deťom - predškoláci) Trieda Motýle  Trieda Včielky 

(Deň vody)

Trieda  Lienky    
(Deň materských škôl)

BUBNOVAČKA

Bc. Andrea Lörincová
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dni, ktoré napomáhajú deťom pochopiť 
význam starostlivosti o svoje zdravie, o 
prírodu, národné povedomie o svojej 
dedine a vlasti, pričom si hravou for-
mou rozvíjajú komunikačné schopnosti, 
technické zručnosti a celkový všestranný 
rozvoj (Deň jablka, Tekvicová párty, Deň 
mlieka, Deň stromov, Mikuláš, Vianočná 
besiedka, Vianočné trhy, Karneval, Deň 
vody, Ponožková výzva, Deň Zeme, Deň 
matiek, MDD a podobne).

Nové detské ihrisko v zadnej 
časti školského dvora

Koncom júna 2024 sa dokončilo dlho 
očakávané detské ihrisko v zadnej časti 
školského dvora pri dopravnom ihris-

ku. Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí sa 
finančne podieľali na jej zakúpení: ZŠ s 
MŠ, obec Veľký Kýr, PD Veľký Kýr, vý-
ťažok z vianočných trhov MŠ, výťažok 
zo školského plesu, venovanie 2 % z 
daní rodičov MŠ, miestni podnikatelia 
obce, sponzorstvo od rodičov MŠ za 
rok 2022 a 2023. Obrovská radosť detí 
je neopísateľná pri hrách počas pobytu 
vonku, kde si rozvíjajú svoje pohybové 
schopnosti a sociálne zručnosti. Det-
ské ihrisko využívajú aj deti zo zák-
ladnej školy na 1. stupni. Je potrebné 
však ešte vybudovať  pieskovisko, ktoré 
je veľmi potrebné pre rozvoj jemnej mo-
toriky, kognitívnych funkcií a fantázie 
detí. Taktiež veríme tomu, že sa nájdu 

financie na dokončenie veľkého altánku 
v zadnej časti školského dvora a budeme 
môcť s deťmi realizovať výchovno-vzde-
lávaciu činnosť viac aj vonku, nakoľko je 
naša materská škola zameraná aj na en-
vironmentálnu výchovu. Materská škola 
získala v súťaži 4 druhy stromov – bo-
rovicu čiernu, brezu previsnutú, pagaš-
tan konský a dub zimný, ktoré zasadíme 
spolu s deťmi na Deň Zeme.

Tohto času ZŠ s MŠ má dve detské ih-
riská, predné ihrisko financovala na zá-
klade projektu Obec Veľký Kýr, začo jej 
patrí obrovská vďaka. 

informácie: Materská škola Veľký Kýr

KARNEVALOVÁ 
BUBNOVAČKA PRE DETI

Znie to takmer neuveriteľne, že detské diskotéky s Kynderkom orga-
nizujeme už od r. 2015! Počet záujemcov o karnevalový program, plný 
zábavy a chutných výrobkov šikovných gazdov i gazdiniek, z roka na 
rok stúpa. Podľa štatistiky, ktorú si vedieme vyplňovaním prezenč-
ných listín, sme zaevidovali tento rok vyše 120 detí, ktoré sprevádzali 
rodičia, resp. starí rodičia alebo starší súrodenci. Veľmi nás teší nielen 
vysoký záujem o zábavu, ale i pomoc a podpora okolia, bez ktorej 
by sme nevedeli fungovať... Ďakujeme našej pani starostke i obecným 
poslancom, že nám schvaľujú finančné prostriedky, o ktoré každý rok 

môže požiadať každá organizácia, ktorá sídli a funguje v našej obci. 
Taktiež ďakujeme Vendimu Zatykovi za videozáznamy, ktoré si môže-
me pozrieť nielen v miestnej TV Carisma, ale i na jeho YouTube kaná-
li. Ďakujeme dievčatám zo 4.A a 8.A (ZŠ s MŠ Veľký Kýr), ktoré nám 
spestrili program krásnym tanečným vystúpením a otvorili zábavný 
program, ktorý sme tento rok spestrili i maskotmi, a v neposlednom 
rade ďakujeme všetkým rodičom, ktorí nám pomáhali pripraviť a 
upratať sálu, rodinám, ktoré nám pomohli zabezpečiť odmeny pre deti 
a súťažiacich s občerstvením (Sládečkoví, Melišoví, Kováčoví, Orav-
coví) a, samozrejme, ďakujeme všetkým zúčastneným, vďaka ktorým 
všetko úžasne prebiehalo. :-)                                             - Zita Balážiová -

Tento rok sme na základe odporúčaní množstva mater-
ských škôl oslovili lektora Martina Mojžiša, ktorý sa ve-
nuje špeciálne bubnovaniu pre deti. Interaktívny workshop 
s profesionálnym lektorom a djembe bubnami, ktoré za-
bezpečil lektor, prebiehal v malom KD 14. 2. 2025. Dozve-
deli sme sa, že bubnovanie rozvíja spoluprácu, kreativitu, 
koncentráciu, pamäť, schopnosť improvizácie, hudobné 
vnímanie, rytmus, hrubú motoriku, predmatematické 
a matematické zručnosti. Deti sa učili byť aktívnou sú-
časťou skupiny, rešpektovať pravidlá, individuálne sa 
prejavovať. Bubnovanie má pozitívny účinok na fyzické 
a duševné zdravie. Prinieslo nám kopu zábavy, radosti a 
energiu.

OZ Kynderko

JESENNÁ DISKO PÁRTY 
S KYNDERKOM
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80. výročie ukončenia II. svetovej vojny

V histórii ľudstva si doteraz najviac obetí 
vyžiadala II. svetová vojna, ktorej začia-
tok sa viaže k dátumu napadnutia Poľska 
nemeckými vojskami dňa 1. 9. 1939. 
II. svetová vojna bola prvým ozbroje-
ným konfliktom, ktorá sa dotkla celého 
sveta, lebo sa jej zúčastnilo až 61 štátov 
(80 % vtedajšieho obyvateľstva Zeme), 
pričom sa bojovalo na území 40 štátov 
a na všetkých oceánoch sveta. Podľa 
dostupných údajov sa tejto vojny zú-
častnilo až 110 miliónov vojakov, pri-
bližný  počet všetkých vojenských obetí 
sa odhaduje na 25 – 27 miliónov, počet 
civilných obetí na 25 miliónov a v rôz-
nych vojenských táboroch zomrelo vyše 
5 miliónov ďalších osôb. 
Žiaľ, do týchto negatívnych štatistík sú 
zahrnuté aj obete pochádzajúce z našej 
obce. Ich smutné životné príbehy ob-
šírne opísal vo svojich dielach (Niekde 
na Západnom Slovensku /2009/ a Za 
koho už nezvonia zvony /2023/) rodák, 
historik a čestný občan našej obce p. 
Ľudovít Gróf, ktorý opísal aj príbehy ci-
vilných obetí našej obce vo svojej najno-
všej publikácii s názvom: Pamätník IV. 
Téme civilných obetí vojny sa podrob-
nejšie venoval aj náš občan Ing. Marek 
Száraz, ktorý o tejto téme píše nasledov-
ne: „V roku 1944 sa vojnová línia prud-
ko blížila k našej obci. V čase Vianoc sa 
dotkla oblastí blízko Hrona, odkiaľ bolo 
počuť kanonádu až k nám. Nemci boli 
pomaly na ústupe, prespávali v kuchy-
niach a stajniach našich občanov a sprá-
vali sa veľmi ľudsky. Poumývali sa, po-
večerali s domácimi, ráno sa poďakovali 
za pohostinnosť a pobrali sa so svojím 
útvarom ďalej. Na území obce sa vždy 
zdržiaval nejaký nemecký útvar, ktorý 
staval úkryty, pasce na tanky alebo iné 

vojnové stanovištia, 
ktoré však paradox-
ne nikdy nevyužili 
a 27. marca vo ve-
černých hodinách 
zbytočne vyhodili do 
vzduchu pevný betó-
nový most vedúci cez 
rieku Nitra. Ruské 
oslobodzovacie od-
diely dorazili do obce 
od Vinodolu okolo 
polnoci. Nenarazili 
však na odboj, lebo 
4 ozbrojení Nemci 
sa ukryli vo vino-

hradoch. Noc ubehla bez streľby, bolo 
počuť len rev opitých ruských vojakov. 
Dňa 29. marca sa nad obcou objavilo se-
dem sovietskych vojenských stíhačiek, 
ktoré spustili paľbu z 
guľometov a zhodili 
míny, ktoré usmrtili 
niekoľko miestnych 
občanov. Ruské voj-
ská sa zdržali na úze-
mí obce ešte dlho, 
ale aj po svojom od-
chode zanechali vo 
Veľkom Kýre poriad-
kový útvar. Na konci 
vinohradu nebohého 
Ľudovíta Pána si vy-
budovali svoj bunker, 
ozbrojení obchádzali 
obec, rabovali komo-
ry, vydierali gazdov, 
kradli ich čerstvo na-
dojené mlieko, vajcia 
a podľa potreby aj 
sliepky alebo aj čer-
stvo upečený chlieb. 
Jedného dňa sa z 
obce nečakane vytra-
tili aj oni, rozozvučali 
sa zvony, ktoré hlá-
sali ukončenie vojny. 
Beznádejní rodičia, 
súrodenci, manželky 
a devy túžobne oča-
kávali svojich rodin-
ných príslušníkov, 
o ktorých už dávno 
nedostali žiadnu 
správu. Ak sa niekto 
vrátil z vojny, správa 
rýchlo obletela celú 

dedinu, dobehla rodina, celá ulica aj 
známi.“
Vo Veľkom Kýre snáď nie je rodiny, kto-
rá by nebola dotknutá hrôzami vojny. Aj 
preto je dôležité, aby sme si toto smutné 
výročie pripomenuli a nezabudli na jeho 
hrôzy. 
Spomienková akcia obce na počesť 
80. výročia ukončenia II. svetovej 
vojny zorganizovaná dňa 11. mája 
2025 o 16.00 hod. na novom cintorí-
ne bude dobrou príležitosťou na to, aby 
sme si uvedomili krehkosť mieru, ktorý 
je dôležitý pre naše budúce generácie. 
Srdečne vás pozývame na túto pietnu 
spomienkovú akciu, aby sme spoločný-
mi modlitbami, piesňami a zapálením 
symbolických sviečok vzdali hold voj-
novým obetiam našej obce.

- Obec Veľký Kýr -
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Ako sme sa zabávali...

Silvestrovská zábava 2024
Čo patrí k veselému ukončeniu kalendárne-
ho roka? Priatelia, rodina a dobrá nálada – v 
tomto duchu zorganizovala Obec silvestrov-
skú veselicu, ktorej cieľom bolo, aby sa jej 
mohol zúčastniť každý záujemca bez zbytoč-
ných vedľajších výdavkov. Nebol totiž stanovený žiadny Dress 
code, akcia bola riešená formou batôžkovej zábavy a mohli sa 
jej zúčastniť aj rodiny s deťmi. Táto rodinná forma oslavy konca 
roka sa volila z dôvodu, aby sa zabavili starí rodičia spolu so 
svojimi deťmi a vnúčatami, aby nikto z rodiny nemusel zostať 
doma. O zábavu sa postarala skvelá hudobná skupina Tequi-
lashowband, pričom nechýbali ani zábavné masky a klobúky, 
preto neboli ospalí ani najmenší účastníci a zabávali sa do ne-
skorých hodín. Ohlasy na akciu boli dobré, preto ak bude záu-
jem o silvestrovskú veselicu aj v budúcnosti a dovolia nám to aj 
okolnosti, radi zorganizujeme podobné podujatie znova. 

Rodinný karneval vo Veľkom Kýre 
spojil všetky generácie

Základná organizácia Združenia maďarských rodičov na Slo-
vensku vo Veľkom Kýre usporiadala 15. februára retro fašiango-
vú zábavu. Podujatia sa zúčastnilo 170 ľudí všetkých vekových 
kategórií – od najmenších (9-mesačné dieťa) až po seniorov 
(82-ročný účastník). Program obohatila živá hudba mladej ka-
pely GRAMOFON a zábavné scénky a súťaže pre deti. Každá 
rodina priniesla tombolu a tiež si nejakú odniesla domov, čo 
najviac potešilo najmä tých najmenších. Podujatie trvalo od 
16:30 do 23:00 a spojilo celé rodiny v príjemnej atmosfére. Vý-
ťažok zo zábavy bude použitý na skrášľovanie obce.

Školský ples vo Veľkom Kýre spojil 
eleganciu, zábavu a dobrú vec

V sobotu 18. januára 2025 sa v našej obci konal už 2. ročník 
Školského plesu, ktorý s nadšením a nasadením zorganizova-
li členovia Rady školy. Táto elegantná spoločenská udalosť sa 
niesla v duchu hudby, tanca a radosti – a opäť raz dokázala, že 
plesy majú vo Veľkom Kýre svoje pevné miesto. Večer sláv-
nostne otvorili mažoretky z miestnej základnej školy, ktoré 
svojím vystúpením nadchli prítomných hostí. Postupne sa 
sála zaplnila hosťami v nádherných róbach a oblekoch – pri-
bližne 100 ľudí si prišlo užiť výnimočnú atmosféru, výzdobu i 
hudbu, o ktorú sa postaral DJ Rudo. Výťažok z plesu – vďaka 

štedrým účastníkom a sponzorom – bude použitý na výchov-
no-vzdelávacie aktivity školy.

Zábavu rozprúdil aj Fašiangový ples 
pod taktovkou Csemadoku 

Kultúrny dom vo Veľkom Kýre sa 1. februára premenil na cen-
trum fašiangového veselia. Miestna organizácia Csemadoku 
pripravila pre obyvateľov obce i širokého okolia tradičný fašian-
gový ples, ktorého sa zúčastnilo až 160 návštevníkov. Tanečný 

parket sa rýchlo zaplnil vďaka energickej hudbe v podaní skupi-
ny Simple band. Hostia mohli počas večera okrem tanca vyskú-
šať aj svoje šťastie v bohatej tombole. Vysoká účasť a pozitívne 
ohlasy ukazujú, že ples je stále pevnou súčasťou fašiangových 
tradícií v našej obci. 

Poľovnícky ples sa teší stále veľkej popularite
8. februára 2025 sa uskutočnil 9. ročník obľúbeného Poľovníc-
keho plesu, ktorý zorganizovali miestni poľovníci s priateľmi. 
Slávnostné zahájenie prebehlo v tradičnom poľovníckom štýle 
s trubačmi. Približne 120 hostí si pochutnalo na večeri z osved-
čených divinových surovín – nechýbalo predjedlo, bažantia 
polievka ani hlavné jedlo. Druhá večera bola podávaná okolo 
polnoci, kedy už zábava naplno gradovala pod taktovkou skúse-
ného DJ Ruda. V bohatej tombole si mnohí odniesli zaujímavé 
ceny a spokojnosť hostí sa odzrkadlila v pozitívnych ohlasoch 
osobne aj na sociálnych sieťach.                             - R -

Silvestrovská zábava, foto: M. Baruszová

Školský ples, foto: Škola Veľký Kýr

Csemadok ples, foto: Sz.D.Photography

Rodinný karneval, foto: Sz.D.Photography 

Poľovnícky ples, foto: Sz.D.Photography 
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Komunita koniarov 
v našej obci (časť II.)

V nadväznosti na článok z minulej jari pokračujeme 
v stručnej charakteristike koní, ktorých chovateľmi sú 
obyvatelia našej obce. Všetky predstavené zvieratá sú 
ustajnené v priestoroch Jazdeckého klubu El Zorro 
Branč, ktorý už 22 rokov ponúka aj jazdecké kurzy a 
klubové a individuálne jazdenie pre milovníkov koní. 
Na čele klubu stojí trénerka a majiteľka Stanislava 
Zórádová z Veľkého Kýru.

zostavila: Melinda Baruszová
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Rybári vo Veľkom Kýre si konečne spravujú vlastný revír
Štyri roky plné trpezlivosti, byrokracie, 
právnych bitiek, ale aj spoločnej súdrž-
nosti – to všetko majú za sebou členo-
via Rybárskeho združenia vo Veľkom 
Kýre. Od 1. januára 2025 sa im koneč-
ne podarilo dosiahnuť to, čo sa mno-
hým zdalo nemožné: ich vodná plocha 
už nepatrí pod Slovenský rybársky 
zväz (SRZ) Šurany, ale pod ich vlastnú 
správu. Rybárske združenie vo Veľkom 
Kýre vzniklo v roku 2021 ako reakcia 
na nespokojnosť rybárov, ktorí dovtedy 
patrili pod SRZ Šurany ako organizač-
nú zložku SRZ Žilina. Sen o samostat-
nom revíri sa stal realitou až začiatkom 
tohto roka, aj keď cesta k nemu bola 
tŕnistá a plná prekážok. Najprv museli 

vytvoriť stanovy, získať súhlas minis-
terstva vnútra, zvoliť výbor a následne 
hľadať spôsob, ako získať revír bez po-
rušenia zákonov. „Bol to boj Dávida s 
Goliášom. Ale nevzdali sme sa, aj keď 
sa to viackrát zdalo beznádejné,“ hovorí 
predseda združenia Arpád Malý. Kľú-
čovým krokom k získaniu revíru bolo 
zabezpečenie nájomných zmlúv na po-
zemky pod vodnou plochou. „Bolo ich 
viac než sto. Najväčšiu časť vlastnilo 
poľnohospodárske družstvo, za čo patrí 
veľké poďakovanie jeho vedeniu, že nám 
takto vyšlo v ústrety,“ zdôrazňuje pred-
seda združenia. Rovnako neoceniteľnú 
pomoc poskytlo aj vedenie obce Veľký 
Kýr. Skutočný boj sa však rozpútal až 
pri rokovaniach o prevzatí revíru s plo-
chou 5,6 hektára. Podpredseda združe-
nia František Mészáros dodáva, že na 
prvom stretnutí s pôvodnými užívateľ-
mi revíru odzneli 300-tisícové finančné 
vyrovnania. Takmer štvorročný boj za-
hŕňal nekonečné rokovania s minister-
stvom, SRZ Šurany a SRZ Žilina. Medzi-

tým prebiehal ichtyologický 
prieskum a rybárske preteky 
organizované dovtedajšími 
správcami revíru. Združenie 
si dalo vypracovať znalecký 
posudok, ktorý odhadol hod-
notu revíru na 8 000 eur, s čím 
však predchádzajúci užívatelia 
nesúhlasili a nechali si vyho-
toviť vlastný posudok – ten 
vyčíslil hodnotu na 45 000 eur. 
Po nekonečných stretnutiach, 
právnych konzultáciách (za 
ktoré patrí vďaka aj advokátovi 
Zsoltovi Ördöghovi, rodákovi z obce) a 
pevnej vôli členov sa podarilo dosiahnuť 
dohodu na sume 35 800 eur. „Zvolali 

sme členskú schôdzu, kde sme 
jednohlasne odsúhlasili, že túto 
čiastku vyplatíme,“ vysvetľuje 
Arpád Malý. „Každý z nás preto 
zaplatil 850 eur ako členský prí-
spevok, aby bol revír už defini-
tívne náš.“ Dnes má združenie 
51 členov a 21 detí a funguje na 
vlastných stanovách aj rybár-
skom poriadku. „Pre deti máme 
trochu prísnejší poriadok – ne-

smú chodiť samy chytať ryby, musia byť 
v sprievode rodiča a dospelého rybára,“ 
vysvetľuje František Mészáros. „Je to aj 
kvôli bezpečnosti a výchove,“ dopĺňa ho 
predseda. „Musíme deti naučiť, aby sa 
starali o vodu, o prírodu, aby mali vzťah 

k životnému prostrediu.“ Od prevzatia 
revíru už stihli rybári zorganizovať jar-
né brigády a prvé zarybnenie v hodnote 
4 800 eur. Tradične sa zúčastňujú aj na 
obecných slávnostiach, kde varia ha-
lászlé pre obyvateľov – ako poďakovanie 
za dôveru a podporu. Na Vianoce zasa 
rozdávajú kaprov. „Je to naša malá vďa-
ka ľuďom, ktorí nám pomohli,“ dodáva 
predseda Arpád Malý. Pre bezpečnosť 
a ochranu revíru však museli prijať aj 
niektoré opatrenia. Po incidentoch za-
hŕňajúcich nočné návštevy áut v revíri, 
neporiadok a dokonca fyzické násilie 
požiadali obecný úrad a Okresné ria-
diteľstvo Policajného zboru v Nových 
Zámkoch o umiestnenie dopravného 
značenia a zákazu vjazdu autom okolo 
štrkárne. „Chcem zdôrazniť, že z našej 
obce odtiaľto nikoho nebudeme vyhá-
ňať,“ ubezpečuje obyvateľov predseda. 
„Budeme radi, keď tam budú ľudia cho-
diť na prechádzky alebo na bicykli, naj-
mä naši obyvatelia. Len by sme chceli, 
aby všetci rešpektovali pravidlá.“ Revír, 
o ktorý sa miestni rybári starajú, nie 
je len miestom na rybolov, ale aj sym-
bolom spoločného úsilia a zodpoved-
nosti. Členovia združenia veria, že aj v 
budúcnosti zostane zdrojom radosti, 
pokoja a rešpektu k prírode. Na záver 
si Rybárske združenie vo Veľkom Kýre 
dovoľuje poďakovať všetkým, ktorí sa 
pričinili o tento úspech – vedeniu obce, 
vedeniu Poľnohospodárskeho družstva, 
občanom, ale aj všetkým členom, ktorí 
neváhali priložiť ruku k dielu. Revír je 
teraz konečne ich – ale aj všetkých, ktorí 
si ho vážia.

- Mária Májeková - 
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Kalendár podujatí - 2025 – Eseménynaptár

Štatistika za rok – 2024 – községi statisztika

30. apríl Stavanie mája a prvomájovej vatry – Májusfa - és 
tábortűz állítás

11. máj Spomienková slávnosť k 80. výročiu II. svetovej 
vojny -  Megemlékezés a II. világháború 80. évfor-
dulúja alkalmából

17. máj Koncert Salve dio a Crux
25. máj 1. sv. prijímanie - elsőáldozás
25. máj Pobožnosť pri soche Sv. Urbana - Litánia Szt. Orbán 

szobránál
30. máj Predstavenie Kuttyomfitty - Gyereknapi foglalkozá-

sok és a Kuttyomfitty társulat előadása
22. jún Procesia Božieho tela - Úrnapi körmenet
05. júl Tradičný deň Csemadoku s výstavou – Hagyomá-

nyos Csemadoknap kiállítással egybekötve
12. júl Deň otvorených pivníc - Nyitott pincék napja
25. júl Keer Tour 2025

26. júl Obecný deň 2025 – Falunap
August Letný tábor ZMRS – nyári tábor Écsi Gyöngyivel
15. aug. Park Festival (súkromná akcia)
13. sep.  Hodová jedenástka - Búcsúi tizenegyes
14. sep.  Hody - Búcsú
20. sep. Podzoborská tržnica Veľký Kýr - Zoboralji piac 

Nagykéren
Október Disco party s Kynderkom - Diszkó party a Kynder-

koval
26. okt. Koncert skupiny ESZPÉ – Kék csillag  - Szécsi Pál 

emlékkoncert
16. nov. Hudobný večer s Csemadokom - Hagyományos 

nótaest
07. dec. Mikuláš v obci – Mikulás - váró
14. dec. Adventný koncert v kostole - ádventi koncert a 

templomban

Obyvatelia s trvalým pobytom k 31. 12. 2024 
Állandó lakhelyű lakosok száma ......................................... 2.938

Obyvatelia s prechodným pobytom
Átmeneti lakhelyű lakosok száma .......................................... 61

muži / férfiak
1.473

ženy / nők
1.465

dospelí nad 60 rokov 
felnőttek 60 év felett

795

deti do 15 rokov
gyerekek 15 éves korig

407

Počet úmrtí / Elhalálozások ........ 37
muži / férfiak ................................ 21
ženy / nők ...................................... 16 narodení

születések
27

chlapci
fiúk
15

dievčatá
lányok

12

Uzavretie manželstva
Házasságkötések száma

25

Najstarší obyvateľ obce / legidősebb lakosok:  

muž – rok narodenia
férfi – született: 

1931 – 93-ročný / éves

žena – rok narodenia
nő – született:   

1930 – 94-ročná / éves

Počet domov / lakóházak száma
1248

Počet žiadostí o stavebné povolenie
Kérvények építkézesi engedélyhez

10

Počet nových domov / új házak száma
13

Počet iných nových stavieb (napr. garáže)
új melléképületek száma

13

stranu pripravil: Obecný úrad Veľký Kýr / oldalt készítette:  Nagykéri Községi Hivatal
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Örülök, hogy újságunk hasábjain keresztül is tájékoztathatom 
Önöket a község aktivitásairól.  Az év elején  váratlanul érintette 
községünket a Szlovák közbeszerzési hivatal határozata, misze-
rint fellebbezési lehetőség nélkül rendelte el az alapiskola B pa-
vilonjának és a kis kultúrháznak energiatakarékos újjáépítésére 
kiírt közbeszerzések megismétlését. Időspórolás céljából ezért 
újraindítottuk a folyamatokat, jelenleg már tart az új verseny-
pályázatok eredményeinek adminisztrációja és reméljük, hogy 
minél hamarabb eljutunk a tervezett pályázatok megvalósítási 
fázisába is. Annak ellenére, hogy ezt az ismétlési folyamatot 

az odaítélt dotáció merítésének igazságtalan hátráltatásának és 
korlátozásának tartjuk, alá kell magunkat rendelni az elbíráló 
szervek akaratának, ezért sajnos nem tudjuk pontosan meghatá-
rozni, meddig lesz korlátozva a kultúrházak használata a nyilvá-
nosság részére. A Cedron-Nitrava helyi akciócsoport közremű-
ködésével 4 év után végre aláírt szerződésünk van a kultúrpark 
pódiumának modernizálására, így február elején elkezdődtek a 
felújítási munkák. Saját költségvetésből megkezdtük a büfé épü-
letének kibővítését is: női és férfi  mosdókat építünk a meglévő 
épülethez, így remélem, hogy az idei falunapot már az új pódi-
ummal és működő mosdókkal is komfortosabbá tudjuk tenni. 
Meragadom az alkalmat, hogy szívélyesen meghívjam falunk 
lakosait és az érdeklődőket erre a nyári  rendezvényünkre, ame-
lyet 2025. július 26-án szervezünk. Az idei falunapon az Etudy 
színház bohóca és interaktív műsora szórakoztatja majd a gye-
rekeket; az esti műsorban fellép a hazai Mafi a Corner szórakoz-
tató énekes, koncertet ad Szandi (HU) és végül a TwentyFive 
Expres Party showműsorában DJ Pepe szórakoztatja majd a kö-
zönséget a 70-es évek slágereitől 
kezdve korunk legjobb dalaival. 
Februárban új traktort vásárol-
tunk és egyidejűleg pályázatot is 
nyújtottunk be az environmen-
tális fondba, amelynek pozitív 
elbírálása esetén a dotációból 

lehetőség  lenne a megvásárolt 
traktor árának visszatérítésére. 
Nyitra Megye Önkormányza-
tánál is pályáztunk a kis kul-
túrház konyhája rozsdamentes 
felszerelésének megvásárlására 
és kérvényeztük a támogatást a 
falu 65,58 %-os hulladékszelek-
tálásért is. Ezért a 2024-es évben 
elért eredményért köszönetet 
mondok minden lakosunknak, 
aki bekapcsolódott a házi hul-
ladék osztályozásába, viszont 

ellentétben a kedvező szelektálási aránnyal, sajnos növekedett 
a komunális hulladékunk mennyisége, mivel lakosaink tavaly 
mértéktelenül sok nagyméretű hulladékot termeltek. Bízok 
benne, hogy a beadott pályázati törekvéseink sikeresek lesznek, 
mivel az állam lecsökkentette az önkormányzatoknak folyósított 
részesedési adóját, aminek következtében községünk több, mint 
200.000 eurós bevételkieséssel van súlytva. Ezért is igyekszünk 
pályázatok által pénzt szerezni, illetve minél hatékonyabban 
gazdálkodni.  Márciusban pl. kiépítettük a Kert utca kb. 22 éve 
befejezetlenül hagyott esővízelvezetését, valamint a Fő utcában 
60 db díszfa elültetésével folytatjuk az eltávolított beteg tujafák 
pótlását. Nyár elejére tervezzük a következő költségesebb beru-
házást: az Ujvári és a Nyitrai utca  veszélyesen megrongálódott 
járdarészeinek javítását, amelyre végre sikerült megszerezni a 

járda alatti telektulajdonos beleegyezését. Annak ellenére, hogy 
tavaly községünk központjában a Nyitra folyó mentén a telektu-
lajdonosok durván eltávolították a szép gesztenyefasorunk egy 
részét, ügyeljünk a rendre, óvjuk közös tulajdonunkat, mert az 
új épületek  és az új  infrastruktúra beszerzése egyre nehezebb, 
meglévő tulajdonunk karbantartása egyre drágább, miközben 
az állami támogatás évről - évre csökken és sokszor csak saját 
magunkra számíthatunk. Köszönöm szépen mindenkinek, aki 
bármilyen módon segítő kezet nyújt, résztvesz bármilyen ön-
kéntes faluszépítő brigádon (köszönet az április 5.-i brigád min-
den résztvevőjének) vagy akárcsak rendben tartja saját lakótere 
környékét, hogy községünk tiszta és rendezett legyen. 

Tisztelettel: Valaska Judit,
Nagykér polgármestere

Kedves Olvasók!



„MINDENT, AMIRE AZ ÉLETBEN SZÜKSÉGEM VAN, 
AZT AZ ÓVODÁBAN TANULTAM MEG“  – ez a mottója az óvodánknak. 

Az összes óvónő ezt a mottót követi, és 
professzionálisan valósítják meg a neve-
lési-oktatási folyamaton belül azokat a 
tevékenységeket, amelyek során a gyere-
kek kognitív, pszichomotoros és szociá-
lisan-érzelmi területen fejlődnek.

Az UKF Nyitra és az óvoda 
közös projektje 

2024 októberében részt vettünk a „A jö-
vendőbeli szlovák nyelv és irodalomta-
nárok felkészítése az oktatási gyakorlat-

ra magyar tannyelvű iskolákban” című 
projektben, amely a Helyreállítási Terv 
„A jövő tanárainak képzésének kísérleti 
módosítása” elnevezésű pályázata kere-
tében valósult meg. A projekt célja az 
volt, hogy támogassa a jövő pedagógu-
sainak képzését olyan tanulmányi prog-
ramokban, amelyeket túlnyomórészt 
magyar nyelven oktatnak, azzal a cél-
lal, hogy hatékonyabbá tegye a szlovák 
nyelv oktatását a nemzetiségi kisebbsé-
gi iskolákban. Emellett célul tűzte ki új 
módszertani anyagok kidolgozását és 
meglévők megújítását, amelyeket a fel-
sőoktatási képzés során a leendő óvodai 
és alsó tagozatos tanítók felkészítésében 
fognak használni. A Pillangó csoport 
óvónői magas színvonalon mutatták be, 
hogyan alkalmazzák a tevékenységek 
során az államnyelvi kommunikációt a 
gyerekekkel. Az óvoda közlekedésbiz-

tonsági nevelési fókuszának keretében 
2024 novemberében rendőrnővel tartot-
tunk beszélgetést, decemberben pedig 
megvalósult a „Póla tanácsai gyerekek-
nek” elnevezésű projekt. A megelőzést 
soha nem lehet túl korán kezdeni, ezért 
az Érsekújvári Járási Rendőrkapitányság 
óvodásoknak szóló megelőző projektet 
kezdeményezett (5–6 éveseknek). Célja 
az volt, hogy megtanítsa a gyerekeket, 
hogyan viselkedjenek biztonságosan ve-
szélyes helyzetekben, felelősséget vállal-

janak saját egészségükért és dolgaikért, 
és már ebben a korban jogi és társadal-
mi tudatosságot alakítson ki bennük.

Ebben a tanévben először vettünk 
részt a DOBOLÁS – hogy jobban le-
hessen hallani a gyerekeket elnevezésű 
projektbe, és kivonultunk az utcákra. A 
kezdeményezés célja az volt, hogy fel-
hívja a fi gyelmet a gyermekek bántal-
mazással szembeni védelmére. A dobo-
lás a bántalmazott gyermekek hangját 
szimbolizálta – azokét, akiket a társa-
dalomnak meg kell hallania, és akiknek 
segítséget kell nyújtani. Minél hamarabb 
megtanulják a gyerekek, hogy semmi-
lyen erőszak nem elfogadható, és hogy 
léteznek megoldási lehetőségek, annál 
könnyebben tudnak majd később se-
gítséget kérni. Óvodánk minden évben 
programokkal ünnepli az óvodák nap-
ját, amelyet november 4-én tartanak. 

Az óvodák napjának 10. évfordulója 
alkalmából 2024. október 24-én került 
sor egy nemzetközi szakmai konferen-
ciára Újtátrafüreden, „Az óvoda minden 
gyermekért van” címmel. Ezen az ese-
ményen Bc. Andrea Lörincová, az óvoda 
igazgatóhelyettese elismerésben része-
sült a hosszú évek óta végzett kiemelke-
dő óvodapedagógusi munkájáért, a gye-
rekek sokoldalú fejlődéséhez és a szülők 
elégedettségéhez való hozzájárulásáért. 
Az általa vezetett intézmény jövőképe és 
az óvónői csapat segítségével a gyerekek 
kiváló ellátásban és oktatásban részesül-
nek, amely modern és aktív módszerek 
segítségével valósul meg. Ide tartozik a 
gyermekelhízás megelőzése, az egész-
séges életmódra nevelés, a biztonság-
tudatosság, az érzelmi és környezeti 
nevelés, valamint a helyi hagyományok 
ápolása – ezek mind szilárd alapot biz-
tosítanak a gyerekek jövőbeli életéhez. 
Továbbá elismerésben részesült a nyitrai 
orvosi-pedagógia központban végzett 
oktatói munkájáért, ahol a „Bee-Bot 
digitális játék használata” programban 
képezte a nyitrai kerület pedagógusait. 
Ezt a digitális eszközt az óvodások is 
használják digitális kompetenciáik fej-

Hangyácska csoport
(Póla tanácsai gyerekeknek – nagycsoportosok) Pillangó csoport Méhcskék csoport 

(víz világnapja)

Katica csoport (óvodák napja)

DOBOLÁS

Bc. Andrea Lörincová
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lesztésére. Emellett rendszeresen szervez 
műhelymunkákat az óvónők számára a 
matematika és az olvasás-előkészítés 
területén, amelyeket játékos formában 
illesztenek be a mindennapi óvodai 
nevelésbe. Az egész tanév során a neve-
lési-oktatási folyamat részeként olyan 
világnapokat ünneplünk, amelyek segí-
tenek a gyerekeknek megérteni az egész-
ségük, a természet, valamint hazájuk és 
falujuk iránti felelősség fontosságát. 
Ezek során játékos formában fejlődnek 
kommunikációs képességeik, technikai 
készségeik és átfogó személyiségük is 
(pl. alma napja, tökfesztivál, tej napja, 
fák napja, Mikulás, karácsonyi ünnep-
ség, karácsonyi vásár, farsang, víz világ-
napja, zoknis kihívás, föld napja, anyák 
napja, gyermeknap stb.).

Új játszótér az iskolaudvar 
hátsó részében

2024 júniusának végén elkészült a rég-
óta várt új játszótér az iskolaudvar hát-
só részén, a közlekedési pálya mellett. 
Hatalmas köszönet mindazoknak, akik 
anyagilag hozzájárultak a létesítéséhez: 
az alapiskola, az óvoda, Nagykér köz-
ség önkormányzata, a Nagykéri Vadá-
szegyesület, az óvodai karácsonyi vásár 
és iskolabál bevételei, a szülők 2%-os 
adófelajánlásai, helyi vállalkozók, va-
lamint a szülői szponzoráció 2022-ből 
és 2023-ból. A gyermekek öröme leír-
hatatlan, amikor az udvari játék során 
fejleszthetik mozgás- és szociális kész-
ségeiket. A játszóteret az alsó tagozatos 
iskolások is használják. További terveink 
között szerepel egy homokozó kialakítá-

sa, amely elengedhetetlen a fi nommoto-
rikus képességek, a kognitív funkciók és 
a gyerekek képzeletének fejlődése szem-
pontjából. Bízunk benne, hogy sikerül 
pénzügyi forrást találni a nagy hátsó 
pavilon befejezésére is, amely lehetővé 
tenné, hogy a nevelési tevékenységeket 
még gyakrabban kivihessük a szabad-
ba – különösen fontos ez, mivel óvodánk 
környezeti nevelésre is fókuszál. Az óvoda 
egy verseny keretében 4 fajta fát nyert: fe-
kete fenyőt, csüngő nyírt, vadgesztenyét és 
kocsánytalan tölgyet – ezeket a föld napján 
fogjuk elültetni a gyerekekkel közösen. Je-
lenleg az alapiskolának és az óvodának két 
játszótere van – az elülsőt Nagykér község 
projekt keretében fi nanszírozta, amiért kü-
lön köszönet illeti a közbenjárókat. 

Információk: Nagykéri Óvoda

KARNEVÁLI DOBOLÁS 
GYEREKEKNEK

Idén ősszel is megrendeztük a Kynderko polgári társulással közös 
gyerekdiszkót, immár tizedik éve, 2015 óta! A jelmezbál és vidám 
program iránti érdeklődés – fi nom házi süteményekkel és ínyencsé-
gekkel – folyamatosan nő. A jelenléti ívek alapján idén több mint 120 
gyereket fogadtunk, akiket szülők, nagyszülők vagy nagyobb testvé-
rek kísértek. Hálásak vagyunk a kiemelkedő érdeklődésért, valamint 
a községünk támogatásáért: köszönjük polgármesterünknek és a kép-
viselőknek, hogy évről évre biztosítják az önkormányzati támogatást, 

amelyre minden évben pályázhat bármely, a falunkban székhellyel 
rendelkező és működő szervezet. Külön köszönet Zatyko Vendinek 
a videófelvételekért, melyek megtekinthetők a Carisma TV-ben és a 
YouTube-csatornáján is. Köszönjük továbbá a Nagykéri Alapiskola 
4.A és 8.A osztályos lányainak a gyönyörű táncbemutatót, amellyel 
megnyitották a programot, melyet idén kabalákkal is gazdagítottunk. 
Nagyra értékeljük a szülők segítségét a terem előkészítésében és rend-
betételében, valamint a Sládeček, Meliš, Kováč és Oravec családok 
támogatását a nyeremények és frissítők beszerzésében. Végül pedig 
köszönjük minden résztvevőnek, hogy velünk ünnepeltek és hozzá-
járultak az esemény sikeréhez!                                          - Zita Balážiová -

Idén, több óvoda ajánlására, meghívtuk a gyermekdobo-
lás specialistáját, Martin Mojžišt, hogy interaktív műhely-
foglalkozást tartson. A kis kultúrházban a 2025. február 
14-én zajló eseményen a profi  oktató djembe-dobokkal 
vezette a gyerekeket. Megtudtuk, hogy a dobolás fejleszti 
az együttműködést, kreativitást, koncentrációt, memóriát, 
improvizációs képességet, zenei érzékelést, ritmusérzéket, 
nagymotoros készségeket, valamint a pre-matematikai és 
matematikai képességeket. A gyerekek megtanultak aktív 
csoporttagokká válni, betartani a szabályokat és kifejezni 
saját ötleteiket. A dobolás fi zikai és lelki egészségre egya-
ránt jótékony hatással van, és rengeteg örömöt, szórako-
zást és energiát adott nekünk.

Kynderko PT

Őszi diszkóparty a 
Kynderko polgári társulással
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80 éve ért véget a II. világháború

A II. világháború az emberiség törté-
netének eddigi legnagyobb és legtöbb 
halálos áldozattal járó háborúja volt. 
Kezdete az 1939. szeptember 1-jei Len-
gyelország elleni német támadáshoz kö-
tődik.
Az antifasiszta koalíció teljes győzel-
mével végződő második világháború 
volt az első, amely a Föld teljes egészé-
re kiterjedő fegyveres konfl iktus lett, s  
amelyben 61 állam /az akkori emberiség 
80 %-a/ vett részt, 40 ország területén és 
az összes óceánon harcok folytak.
110 millió katona állt fegyverben; a ka-
tonai áldozatok számát 25 - 27 millióra, 
a civilekét 25 millióra becslik, hadifog-
ságban 5 millióan vesztették életüket.
Sajnos e szomorú statisztikának része a 
Nagykérről frontra induló katonák szá-
ma is. Sorsaikat „Valahol Dél-Szlováki-
ában“ 1867-1949 /2009/ és az „Akikért 
már nem szól a harang“- /2023/ című  
kiadványokban Gróf Lajos helytörté-
nész, falunk szülöttje és díszpolgára 
dolgozta fel részletesen. A nagykéri civil 
áldozatokról Emlékkönyv IV. című ki-
adványában lehet többet olvasni.
E témát részletesen kutatta falunk lakosa 
Száraz Márk is, aki  így ír az esemélyek-
ről:
„1944 - ben a front rohamosan közele-
dett felénk. Karácsonyra elérte a Garam 
folyó vonalát, ahonnan már falunkba is 
lehetett hallani az ágyúszót. A néme-
tek lassan nyomultak vissza és naponta 
megszálltak, éjszakáztak családoknál 
konyhákban, istállókban. De embersé-
gesen viselkedtek! Tisztálkodtak, meg-
vacsoráztak a családdal, reggel megkö-
szönték a szállást és továbbmentek az 
alakulattal. A faluban mindig tartóz-

kodott egy német 
alakulat, amely tank-
csapdákat, bunke-
rokat és egyéb harci 
álláspontokat épített, 
amelyeknek aztán a 
későbbiekben semmi 
hasznát nem vették. 
Március 27 - én az 
esti  órákban felesle-
gesen felrobbantották 
a Nyitra folyón átve-
zető erős betonhidat.
Az orosz felszabadító 
csapatok Szőlős fe-
lől éjfél tájban érték 

el falunkat. Ellenállásba nem ütköztek, 
mert a négy gépfegyveres katona a sző-
lőhegyre húzódott. Az éjszaka lövöldö-
zés  nélkül telt el, csu-
pán a részeg oroszok 
ordítozása hallat-
szott. Március 29 - én 
hét szovjet vadászgép 
jelent meg a falu fe-
lett. Géppuskatüzet 
zúdítottak a falura és 
légi aknákat dobtak 
le, amelynek több la-
kos áldozatául esett. 
Az orosz csapatok 
sokáig itt tartózkod-
tak a faluban. Az el-
vonult oroszok rend-
fenntartó őrséget 
hagytak Nagykéren. 
Pán Lajos szőlője vé-
gén bunkert építettek 
és  felfegyverkezve 
cirkáltak a faluban, 
kifosztották az élés-
kamrákat, zsarolták 
a gazdákat, elvitték 
a frissen fejt tejet, 
szükség szerint to-
jást, tyúkot és frissen 
sült kenyeret loptak. 
Egy szép napon ők is 
eltűntek a falu terüle-
téről. Megszólaltak a 
harangok és vége lett 
a háborúnak.  A re-
ményvesztett szülők, 
testvérek, feleségek 
és lányok sóvárog-
va várták haza a rég 

nem látott szeretteiket, ha valaki szeren-
csésen hazajött, a hír hallatára összetó-
dult a ház körül az utca, a rokonság.“
Nagykéren szinte nincs is család, akit 
nem érintett volna meg a háború szele. 
Ezért fontos az emlékezés, a múlt ese-
ményeinek megismerése, megértése. Az 
emlékezés alkalom arra is, hogy hangsú-
lyozzuk a béke fontosságát és törékeny-
ségét a jövő nemzedék számára.

Községünkben a II. világháború  ál-
dozatairól  2025. május 11-én délután 
16,00 órakor tartunk  Ünnepi megem-

lékezést az új temetőben.
Imákkal, énekkel és gyertyagyújtással  
tisztelegjünk  világháborús  áldozataink 
emléke előtt.
Mindenkit szeretettel várunk!

- Nagykér község -
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Szilveszteri évbúcsúztató
Milyen egy jó évvégi buli? Ha barátaink-
kal, családunkkal és jókedvvel búcsúztat-
juk közösen az óévet – ebben a reményben 
szervezte meg a község önkormányzata azt 
a családias évbúcsúztatót a nagy kultúrház-
ban, ahol nagyszülők szórakozhattak együtt gyermekeikkel és 
unokáikkal. A batyusbálnak nem volt előírt dresszkódja, bárki 
résztvehetett mindenféle plusszkiadás nélkül. A remek hangu-
latot a Tequilashowband biztosította jó zenével, mókás kala-
pokkal és kiegészítőkkel, így sok család kora hajnalig szórakoz-
hatott, mert kisgyermekeik sem volatak álmosak. A rendezvény 
sikeresnek bizonyult – jó volt ugyanis a visszhang a résztvevők 
köréből, így amennyiben a jövőben is igény lesz hasonló jellegű 
bulira és lehetőség lesz a megszervezésre, újra együtt mulathat-
nak majd az érdeklődők. Ez a buli volt a megnyitója annak a 
farsangi bálszezonnak, amely lehetőséget kínált lakosainknak a 
szórakozásra a farsangi időszakban. 

A családi farsang Nagykéren 
minden generációt összekapcsolt

A Szlovákiai Magyar Szülők Szövetségének Nagykéri Alap-
szervezete február 15-én retro farsangi mulatságot rendezett. 
Az eseményen 170 ember vett részt minden korosztályból – a 
legkisebbektől (9 hónapos kisgyermek) a legidősebbekig (82 
éves résztvevő). A programot a fi atal GRAMOFON zenekar élő 
zenéje, valamint gyerekeknek szóló szórakoztató jelenetek és 

versenyek tették még színesebbé. Minden család hozott tombo-
lanyereményt, és valamilyet haza is vihetett, aminek leginkább 
a legkisebbek örültek. A rendezvény 16:30-tól 23:00-ig tartott, 
kellemes hangulatban hozva össze a családokat. A mulatság be-
vételét a község szépítésére fordítják.

Iskolabál Nagykéren – elegancia, 
szórakozás és jótékonyság

2025. január 18-án, szombaton került sor községünkben a 2. 
Iskolabálra, amelyet a Szülői Tanács tagjai lelkesedéssel és oda-
adással szerveztek meg. Ez az elegáns társasági esemény a zene, 
tánc és öröm jegyében zajlott, és ismét bebizonyította, hogy a 
báloknak biztos helyük van Nagykéren. Az est ünnepélyes meg-
nyitóját a helyi általános iskola mazsorettjei tartották, akik előa-

dásukkal elbűvölték a vendégeket. 
A terem fokozatosan megtelt gyö-
nyörű ruhákba és öltönyökbe öl-
tözött vendégekkel – mintegy 100 
ember élvezte a különleges han-
gulatot, a díszítést és a DJ Rudo 
által biztosított zenét. A bál bevé-
telét – a nagylelkű résztvevőknek 
és szponzoroknak köszönhetően 
– az iskola nevelési-oktatási tevé-
kenységeire fordítják.

Farsangi bált is szervezett 
a Csemadok – a jó hangu-

lat garantált volt 
Február 1-jén a nagykéri kultúrház a farsangi jókedv központ-
jává változott. A Csemadok helyi alapszervezete hagyományos 
farsangi bált rendezett a község lakosai és a környékbeliek szá-
mára, amelyen 160 vendég vett részt. A táncparkett hamar meg-
telt a Simple band energikus zenéjének köszönhetően. Az este 
folyamán a vendégek nemcsak táncolhattak, hanem próbára 

tehették szerencséjüket a gazdag tombolán is. A nagy részvétel 
és a pozitív visszajelzések is azt mutatják, hogy a bál továbbra is 
szerves része községünk farsangi hagyományainak. 

A vadászbál töretlen 
népszerűségnek örvend

2025. február 8-án került megrendezésre a népszerű Vadászbál 
9. évfolyama, amelyet a helyi vadászok és barátaik szerveztek 
meg. Az ünnepélyes megnyitó hagyományos vadászstílusban 
zajlott, kürtösök közreműködésével. Mintegy 120 vendég él-
vezhette a jól bevált vadalapanyagokból készült vacsorát – nem 
hiányzott az előétel, a fácánleves és a főétel sem. Éjfél körül ke-
rült sor a második vacsorára, amikorra már javában tombolt a 
hangulat DJ Rudo vezetésével. A gazdag tombolán sokan nyer-
tek értékes díjakat, és a vendégek elégedettsége a személyes és 
közösségi médiás visszajelzésekben is megmutatkozott.       -R-

Szilveszteri bál, fotó: M. Baruszová

Iskolabál, fotó: Nagykéri iskola

Csemadok bál, fotó: Sz.D.Photography

Családi karnevál, fotó: Sz.D.Photography

Vadászbál, fotó: Sz.D.Photography

Így szórakoztunk...
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A lovasok közössége 
falunkban (II. rész)

A múlt tavaszi cikket folytatva ismét röviden bemu-
tatunk néhány olyan lovat, melyek gazdijuk nagykéri 
lakos. Az összes bemutatott állat a Jazdecký klub El 
Zorro istállóit lakja Berencsen. A lovasklubb már 22 
éve lovas oktatást és egyéni ill. klubtagsági lovaglást 
kínál a lovak szerelmeseinek. A lehető legmagasabb 
szintű fi gyelmet e nemes állatoknak a lovarda terü-
letén Zórádová Stanislava, tulajdonos/edző, Nagykér-
ről  és lelkes csapata biztosítsa.

összeállította: Barusz Melinda
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A nagykéri horgászok végre saját kezelésükbe vették horgászterületüket
Négy évnyi türelem, bürokrácia, jogi 
csaták, de egyben összetartás is – ezt 
tudhatják maguk mögött a Nagykéri 
Horgászegyesület tagjai. 2025. január 
1-jétől végre sikerült elérniük azt, ami 
sokak szerint lehetetlennek tűnt: a víz-
felületük immár nem tartozik a Szlovák 
Horgászszövetség (SRZ) nagysurányi 
szervezete alá, hanem saját kezelésbe 
került. A Nagykéri Horgászegyesület 
2021-ben alakult, válaszul azoknak a 
horgászoknak az elégedetlenségére, akik 
addig a Szlovák Horgászszövetség nagy-

surányi alapszervezetéhez tartoztak, 
mint a Szlovák Horgászszervezet zsol-
nai központjának egyik szervezeti egy-
sége. Az önálló horgászterület álma csak 
az idei év elején vált valóra, bár az odáig 
vezető út tele volt akadályokkal. Először 
is alapszabályt kellett alkotniuk, meg 
kellett szerezniük a belügyminisztérium 
jóváhagyását, vezetőséget választani, és 
aztán olyan törvényes megoldást talál-
ni, amellyel megszerezhetik a területet. 
„Ez Dávid és Góliát harca volt. De nem 
adtuk fel, még akkor sem, amikor több-
ször is reménytelennek tűnt” – mondja 
Malý Árpád, az egyesület elnöke. A te-
rület megszerzéséhez kulcsfontosságú 
lépés volt a vízfelület alatti földekre vo-
natkozó bérleti szerződések biztosítása. 
„Több mint száz ilyen szerződésről volt 
szó. A legnagyobb részt a helyi mező-
gazdasági szövetkezet birtokolta – ezért 
nagy köszönet illeti a vezetőségét, ami-
ért így segítettek bennünket” – emeli ki 

az elnök. A valódi harc azonban akkor 
kezdődött, amikor megkezdődtek a tár-
gyalások az 5,6 hektáros terület átvéte-
léről. Az egyesület alelnöke, Mészáros 
Ferenc elmondása szerint az első talál-
kozón a revír korábbi használóival 300 
ezer eurós pénzügyi elszámolásokról 
esett szó. A csaknem négy évig tartó 
küzdelem során végeláthatatlan tárgya-
lások zajlottak a minisztériummal, az 
Szlovák Horgászszövetség nagysurányi 
és zsolnai szervezeteivel. Közben ichtio-
lógiai (halászati) felmérések zajlottak, 
illetve a korábbi kezelők által szervezett 
horgászversenyek is. Az egyesület saját 
szakértői véleményt készíttetett, amely 
a terület értékét 8000 euróra becsülte – 
ezzel viszont a korábbi bérlők nem ér-
tettek egyet, és saját szakértőt kértek fel, 
aki 45 000 euróra taksálta a területet. 
A végtelen megbeszélések, jogi konzul-
tációk (ezúton is köszönet illeti a helyi 
származású ügyvédet, Ördögh Zsoltot) 
és a tagok kitartása végül eredményt 
hozott: 35 800 eurós összegben álla-
podtak meg. „Összehívtuk a taggyűlést, 
ahol egyhangúan megszavaztuk, hogy 
kifi zetjük ezt az összeget” – magyarázza 
Malý Árpád. „Mindannyian 850 eurót 
fi zettünk be tagdíjként, hogy véglege-
sen a miénk lehessen a horgászterület.” 
Ma az egyesületnek 51 tagja és 21 gyer-
mekhorgásza van, saját alapszabállyal 
és horgászrenddel működik. „A gyere-
kekre kicsit szigorúbb szabályok vonat-
koznak – nem mehetnek egyedül hor-
gászni, csak szülői vagy felnőtt horgász 
kíséretében” – mondja Mészáros Ferenc. 
„Ez a biztonság és a nevelés miatt van” 
– egészíti ki az elnök. „Meg kell taníta-
nunk a gyerekeknek, hogy gondoskod-
janak a vízről, a természetről, és hogy 
kialakuljon bennük a környezet iránti 
felelősségérzet.” A terület átvétele óta a 
horgászok már megszervezték a tava-
szi brigádokat, és az első haltelepítés is 
megtörtént 4800 euró értékben. Hagyo-
mányosan részt vesznek a falunapokon 
is, ahol halászlét főznek a lakosságnak 
– ezzel is köszönetet mondva a támo-
gatásért és bizalomért. Karácsonykor 
pedig pontyot osztanak a falubeliek-
nek. „Ez a mi kis köszönetünk azoknak, 
akik segítettek” – teszi hozzá az elnök. 
A revír biztonsága érdekében azonban 
bizonyos intézkedéseket is be kellett ve-
zetniük. Az autós éjszakai látogatások, a 

rendetlenség és még fi zikai erőszakot is 
magában foglaló incidensek után az ön-
kormányzattól és az Érsekújvári Járási 
Rendőrkapitányságtól közlekedési táb-
lák és autóbehajtási tilalom kihelyezését 
kérték a kavicsbánya környékére. „Sze-
retném hangsúlyozni, hogy senkit sem 
akarunk innen elkergetni” – nyugtatja 
meg a lakosokat az elnök. „Örülünk, ha 
az emberek sétálni, kerékpározni járnak 
oda – főleg ha a falubelieink. Csupán 
azt kérjük, hogy mindenki tartsa be a 
szabályokat.” A helyi horgászok által 
gondozott terület nemcsak egy horgász-
hely, hanem a közös munka és felelős-
ségvállalás szimbóluma is. Az egyesület 
tagjai bíznak abban, hogy a jövőben is 
a természet iránti tisztelet, nyugalom és 
öröm forrása marad. Végül a Nagykéri 
Horgászegyesület köszönetet szeretne 
mondani mindazoknak, akik hozzájá-
rultak ehhez a sikerhez – a község ve-
zetésének, a mezőgazdasági szövetke-
zetnek, a lakosoknak és minden egyes 
tagnak, akik nem haboztak segíteni.
A horgászterület most már valóban az 
övék – és mindenkié, aki megbecsüli.
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Vo Veľkom Kýre tancujú a pečú spoločne všetky generácie

Nagykéren közös tánc és sütés köti össze a generációkat

Na prahu nového roka sa kultúrny dom vo 
Veľkom Kýre znovu zaplnil vôňou domácich 
koláčov a rytmami ľudových tancov. Obľú-
bený Tanečný dom a súťaž v pečení koláčov, 
ktoré organizuje miestna Základná organi-
zácia Združenia maďarských rodičov na Slo-
vensku, sa konali už po 19. raz. „Začalo sa to 
jednoduchou myšlienkou – chceli sme spojiť 
generácie a vytvoriť priestor, kde sa môžu 
spolu zabaviť,“ povedala hlavná organizá-
torka Helena Kanyicsková. Z tejto myšlienky 
vznikla súťaž v pečení koláčov, ktorá sa za 
takmer dve desaťročia stala neoddeliteľnou 
súčasťou kultúrneho života obce. Tohtoroč-
né podujatie, ktoré sa konalo 4. januára, pri-
lákalo približne 200 účastníkov nielen z Veľ-
kého Kýru, ale aj z okolitých obcí. Na dlhých 
stoloch sa v kultúrnom dome vynímalo až 
41 kulinárskych výtvorov – 26 sladkých a 

15 slaných dobrôt od 40 šikovných pekárok 
a jedného odvážneho pekára. Súťaž každo-
ročne prekvapuje pestrosťou a originalitou. 
„Zo začiatku sme mali len sladké koláče, 
postupne však mamičky začali piecť aj slané 
dobroty a zákusky,“ vysvetľuje organizátorka 
podujatia. Trojčlenná porota mala teda ne-
ľahkú úlohu vybrať tie najlepšie. V kategórii 
sladkých koláčov tento rok zvíťazil baná-
novo-mrkvový, gaštanovo-pomarančový a 
tvarohovo-pudingový koláč. Medzi slanými 
dobrotami sa na prvých priečkach umiest-
nili zemiakové, nivové a kapustové pagáče. 
Tanečný dom však nie je len o jedení. Me-
dzi tancami, ktoré viedli skúsení folkloristi, 
si účastníci mohli zasúťažiť v rôznych zá-
bavných disciplínach. Veľkému záujmu sa 
tešila súťaž v jedení tradičného tvarohového 
koláča bez použitia rúk či stavanie vežičiek z 

kukuričných klasov. Tímy sa predbiehali, kto 
postaví tú najvyššiu a najstabilnejšiu. Po vy-
hodnotení súťaže porotou si potom mohli aj 
samotní návštevníci pochutnať na všetkých 
upečených dobrotách, podával sa čaj a vare-
né víno. Organizátori pamätajú na každého 
účastníka. Prvé tri miesta v súťaži získavajú 
hodnotnejšie ceny, ale ani ostatní pekári ne-
odchádzajú naprázdno a dostávajú malý dar-
ček. Špeciálnou odmenou je aj jednodňový 
výlet, ktorého sa môžu zúčastniť všetci, ktorí 
prispeli svojimi koláčmi do súťaže. Takmer 
dvadsaťročná tradícia Tanečného domu nám 
pripomína, že najlepšie recepty v živote sú 
tie, ktoré spájajú ľudí. A vo Veľkom Kýre sa 
podarilo vytvoriť recept, ktorý chutí každé-
mu a každý rok prináša do obce kúsok ra-
dosti a spolupatričnosti.

- májeková -

Az új év küszöbén ismét házi kalácsok illata és néptánc ritmusai töltöt-
ték meg a nagykéri kultúrházat. A Szlovákiai Magyar Szülők Szövet-
ségének helyi alapszervezete által megrendezett közkedvelt Táncház 
és kalácssütő verseny idén már 19. alkalommal került megrendezés-
re. „Egyszerű gondolattal indult – szerettük volna összekötni a gene-
rációkat, és egy olyan teret teremteni, ahol együtt szórakozhatnak” 
– mondta az esemény főszervezője, Kanyicska Ilona. Ebből a gon-
dolatból nőtte ki magát a kalácssütő verseny, amely közel két évtized 
alatt a község kulturális életének elválaszthatatlan részévé vált. Az idei 
rendezvényre január 4-én került sor, és mintegy 200 résztvevőt von-
zott nemcsak Nagykérről, hanem a környező falvakból is. A kultúr-
ház hosszú asztalain összesen 41 kulináris remekmű sorakozott – 26 
édes és 15 sós fi nomság, amelyeket 40 ügyes hölgy és egy bátor férfi  
készített. A verseny minden évben meglep a változatosságával és ere-
detiségével. „Kezdetben csak édes kalácsok voltak, de idővel az anyu-
kák sós fi nomságokat és sós kalácsokat is kezdtek sütni” – magyarázta 
a szervező. A háromtagú zsűrinek így nem volt könnyű dolga kivá-
lasztani a legjobbakat. Az édes kalácsok kategóriájában idén a baná-
nos-répás, gesztenyés-narancsos, valamint a túrós-pudingos kalácsok 

nyertek. A sós fi nomságok között a burgonyás, niva sajtos és káposztás 
pogácsák végeztek az első helyeken. A táncház azonban nem csak az 
evésről szól. A tapasztalt néptáncosok vezetésével zajló táncok között 
a résztvevők különféle szórakoztató versenyeken is megmérettethet-
ték magukat. Nagy népszerűségnek örvendett például a hagyományos 
túróskalács-evő verseny kézhasználat nélkül, valamint a kukoricacsö-
vekből épített tornyok versenye. A csapatok azon versenyeztek, hogy ki 
tudja a legmagasabb és legstabilabb tornyot építeni. A zsűri értékelése 
után a látogatók maguk is megkóstolhatták az összes kalácsot, mel-
lé teát és forralt bort szolgáltak fel. A szervezők minden résztvevőre 
gondoltak. Az első három helyezett értékesebb díjat kapott, de a többi 
sütő sem távozott üres kézzel – ők is apró ajándékban részesültek. Kü-
lön jutalomként egynapos kirándulást szerveznek mindazok számára, 
akik kaláccsal járultak hozzá a versenyhez. A táncház közel húszéves 
hagyománya arra emlékeztet bennünket, hogy az élet legjobb recept-
jei azok, amelyek összekötik az embereket. Nagykéren pedig sikerült 
olyan receptet létrehozni, amely mindenkinek ízlik, és évről évre 
öröm- és összetartozás-érzetet hoz a községbe.

- májeková -
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